

March 17, 2016

Le 17 mars 2016

To: Municipal Administrators

Aux : Administrateurs municipaux
Administratrices municipales

**Subject: Federal Gas Tax Fund (GTF)
Annual Risk-Based Audit**

**Objet : Fonds fédéral de la taxe sur l'essence
(FTE) - Audit annuel axé sur les risques**

As you know, local governments are no longer required to have their annual expenditure reports (AER) audited under the GTF. In order to reduce the municipal administration costs relating to the GTF, the Province has agreed to hire an independent auditing firm to conduct an annual risk-based GTF financial and compliance audit.

Comme vous le savez, les administrations locales n'ont plus à faire vérifier, par un expert-comptable, leur rapport annuel des dépenses (RAD) du FTE. Dans le but de réduire les frais d'administrations des municipalités reliés au FTE, la Province a opté pour embaucher une firme d'expert-comptable indépendante afin d'effectuer un audit annuel financier et de conformité axé sur les risques pour le FTE.

This change results in a new requirement for the 2015 municipal AER and future years. Each local government will have to submit a completed and signed municipal attestation with their AER. We have attached the attestation and it can also be found on the GTF website at http://www2.gnb.ca/content/gnb/en/departments/elg/local_government/content/financial_support/content/gas_tax_fund/annualreportsguidelinesandtemplates.html.

Ce changement requiert une nouvelle exigence pour le RAD de 2015 et des années subséquentes. Chaque administration locale devra faire parvenir une attestation municipale complétée et signée avec leur RAD. Vous trouverez cette attestation en pièce jointe et elle a aussi été ajoutée sur le site Web FTE au

http://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/ministeres/eql/gouvernements_locaux/content/financiers/content/fonds_dela taxesurlessence/rapportsannuels.html.

If you have already submitted your 2015 AER to the Department, please complete the municipal attestation and forward the signed copy to the Department at your earliest convenience.

Si vous avez déjà fait parvenir votre RAD pour l'année 2015 au ministère, veuillez svp compléter et signer l'attestation municipale et la faire parvenir au ministère dès que possible.

If you have any questions, please contact Luc Thériault at (506) 453-4021.

Pour plus d'information, veuillez communiquer avec Luc Thériault au (506) 453-4021.

Thank you for your continuous cooperation.

Nous vous remercions de votre collaboration.

Original copy signed by / Copie originale signée par

André Chenard

Director / Directeur

Community Funding / Financement communautaire

Department of Environment and Local Government /

Ministère de l'Environnement et des Gouvernements locaux